
NOORD-HOLLAND De Provinciaal is een uitgave van het gewestbestuur en de fractie van de 
Partij van de Arbeid Noord-Holland.  
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Kieslijsten en programma’s voor 
PS en Waterschappen aan de orde 
op 13 december.

Kieslijsten8
Ruimte voor experimenten op 
de Sociale Agenda heeft geleid 
tot goede resultaten.

Plustaken
Xander den Uyl: “wij staan voor 
onze keuzes en nemen daarvoor 
verantwoordelijkheid.”

3Keuzes

Beste partijgenoten,
 
Trots en vereerd ben ik, dat ik voor de 
tweede keer de beoogd lijsttrekker mag 
zijn voor onze partij in Noord-Holland. 
De redenen die me ertoe hebben be-
wogen om me kandidaat te stellen zijn 
talrijk. Maar één van de belangrijkste 
redenen ligt besloten in de geschiedenis 
van onze partij.

Doorbraak
De Partij van de Arbeid is voor mij de 
partij van de ‘doorbraak’. In 1945 werd 
de PvdA opgericht als opvolger van de 
SDAP, de VDB en de CDU om een 
‘doorbraak’ te forceren in het Nederland-
se politieke landschap. De PvdA wilde 

Samen werken
Door Tjeerd Talsma - beoogd lijsttrekker PS ‘15 NH

een einde maken aan de verzuilde 
samenleving, die Nederland jarenlang 
zo gekenmerkt had. Door een nieuwe 
partij te vormen waarin socialisten, 
vrijzinnige liberalen en christende-
mocraten samengingen, ontstond er een 
partij die ruimte bood aan mensen van 
iedere klasse en van ieder geloof.

Samenwerking
In de woorden van Willem Drees, die in 
de jaren ‘60 op de VARA radio terug-
blikte op die beginperiode: “Bij de oprich-
ting van de PvdA heerste de prachtige geest 
van samenwerking. (...) Mijn overtuiging 
was dat aanvankelijk in de stroom, waarin 
verschillende wateren samenvloeiden, nog 
verschillende tinten zouden kunnen worden 
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Campagneaftrap 

op dinsdag 9 december in 
Amsterdam-Noord

kijk verder op pagina 5

gezien, maar dat dat onderscheid spoedig 
zou verdwijnen. De groter geworden stroom 
zou dadelijk de landen vruchtbaar maken, 
en waardevolle lading aan het volk kunnen 
toevoeren.”

Deze geest van samenwerking heeft me 
altijd aangesproken in onze partij. In 
1945 zorgde deze geest van samen 
Lees verder op pagina 2 
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Economie herstelt voorzichtig
Vorig jaar waren we nog somber over de 
economie. Nu is er licht aan de horizon. 
De koopkracht stijgt, de huizenmarkt 
herstelt zich een beetje en zelfs de 
werkgelegenheid neemt toe. Geen reden 
om nu juichend achterover te gaan 
leunen, maar wel reden voor enig opti-
misme. Voor de PvdA betekenen deze 
ontwikkelingen dat onze inspanningen 
ten aanzien van werk en het functio-
neren van de Noord-Hollandse arbeids-
markt onverdroten door moeten gaan.

Resultaten zichtbaar maken
De PvdA krijgt in de peilingen nog 
onvoldoende steun van de kiezers voor 
de verantwoordelijkheid die wij de 
afgelopen twee jaar hebben genomen 
om te komen tot een betere zorg dicht 
bij de burger, om in de diepte van deze 
crisis werk te behouden en te scheppen, 
om te zorgen  voor sociale keuzes en dat 
in een coalitie met een rechtse partij. 

“Wij staan voor 
onze keuzes en 
nemen verant-
woordelijkheid.”
De komende maanden zullen wij 
moeten uitdragen als partij dat wij staan 
voor die keuzes, dat wij staan voor het 
nemen van die verantwoordelijkheid. 
Dit in de verwachting dat de kiezers dat 
uiteindelijk zullen waarderen nu ook de 
positieve resultaten van dit beleid lang-
zamerhand steeds zichtbaarder worden. 

Door de jeugdzorg, de AWBZ en de 
participatiewet aan de gemeenten over 
te dragen krijgen burgers eindelijk waar 
ze behoefte aan hebben: dienstverlening 
op maat. Natuurlijk, er zijn ook omvang-
rijke bezuinigingen. Die doen pijn, maar 
zijn onvermijdelijk in het licht van de 
toenemende zorgkosten. Niet alles zal 
direct vanaf 1 januari vlekkeloos verlopen.

“gemeenten 
helpen met de 
transities.”
Maar de noodzaak van deze operatie 
staat voor de PvdA buiten kijf. 
De rol van de provincie in deze is 
beperkt. Het betreft vooral de jeugdzorg 

November is 
de maand dat 
de Staten van 
Noord-Holland 
de begroting 
bespreken. De 
laatste begroting

 van deze coalitie
die terug kan 

zien op een succesvolle periode. Daarin
is belangrijke voortgang gemaakt in de 
bestrijding van de werkloosheid, een 
schoner milieu, duurzame energie,
transitie jeugdzorg, gemeentelijke 
herindeling, enz. De begroting 2015 kent 
weinig verrassingen, omdat de politieke 
discussie over de hoofdlijnen al bij de 
kadernota is gevoerd. 

Bezuinigingen uitgesteld
Gedeputeerde Staten hebben besloten 
een groot aantal taken van de provincie 
af te bouwen. Dat betreft onder andere 
taken op het gebied van cultuureducatie,
economie, vrijwilligerswerk in de natuur 
en milieueducatie. De PvdA heeft er 
voor gezorgd dat die bezuinigingen 
niet worden uitgevoerd in 2015. Deze 
voorgenomen bezuinigingen zullen wat 
ons betreft inzet van onderhandeling voor 
het nieuwe college kunnen zijn; nieuwe 
ronde, nieuwe kansen zoals dat heet. 
Wat voor ons als partij belangrijk is, is 
dat per 1 januari de verantwoordelijk-
heid voor grote delen van de zorg wordt 
overgeheveld naar gemeenten. Dat is een 
omvangrijke en ingrijpende operatie.

“Verstikkende 
bureaucratie 
wordt opge-
heven.”
Maar het is hard nodig. Burgers en 
zorgverleners in deze sectoren gaan al 
jarenlang gebukt onder verstikkende 
bureaucratie. Ze hebben te maken met 
enorme regeldruk en een groot aantal 
verschillende instanties die allemaal 
los van elkaar opereren. Vanaf 1 januari 
wordt dit eindelijk anders: dan komt de 
zorg dichter bij de burger te staan. 

Begroting 2015
Door Xander den Uyl - fractievoorzitter PvdA Provinciale Staten Noord-Holland 

Vervolg voorpagina
werking ervoor dat ons land weer werd 
opgebouwd na de Tweede Wereldoorlog. 
Anno 2014 zorgt de geest van samen-
werking er voor dat we in het huidige 
kabinet onverminderd bouwen aan 
een Nederland waar ook onze kinderen 
het straks goed hebben. Ook in Noord-
Holland heeft de PvdA in de afgelopen 
periode op een constructieve manier 
gebouwd aan een sociale en duurzame 
provincie, waar iedereen in een schone 
omgeving kan werken en kan wonen en 
waar mensen van iedere afkomst, iedere 
klasse en ieder geloof zich thuis voelen.

Aan de gang
Welke ‘waardevolle lading’ wil de PvdA 
de komende jaren nu richting u voeren, 
de inwoners van deze mooie provincie? 
Wij willen een provincie met een sociaal 
gezicht, die zich daarom inzet voor meer 
werk en voor betaalbaar en duurzaam 
wonen. Alleen met een duidelijke visie 
op de ruimtelijke ordening kunnen we 
de crisis in de woningbouw oplossen. 
Die visie is vastgelegd in het ontwikkelen 
van OV-knooppunten. Nu wordt het de 
hoogste tijd dat vakmensen in de bouw 
weer aan de gang gaan.
Als gedeputeerde heb ik me de afgelopen 
vier jaar vol ingezet voor een schonere 

leefomgeving, voor meer duurzame 
energie en voor betere luchtkwaliteit in 
onze provincie. Het verder verduur-
zamen van de leefomgeving is één van 
de belangrijkste opgaven de komende 
tijd.

Praat met ons
U kunt ook iets voor ons doen. Het partij-
bestuur riep ons onlangs op om meer de 
straat op te gaan. Dat doen we al en dat 
blijven we doen, want we willen weten 
en voelen wat er leeft onder de inwoners
van Noord-Holland. Veel mensen maken 

zich op dit moment zorgen, over de ver-
anderingen in de zorg, over hun baan, 
over hun omgeving, over de kwaliteit van 
de lucht die ze inademen. Mijn oproep 
aan u is daarom: praat met ons als u 
ons straks tegenkomt op straat. Laat 
ons weten wat u bezighoudt, wat u goed 
vindt gaan, wat u anders zou willen. 
Alleen zo kunnen we samen werken aan 
een sociale en duurzame toekomst voor 
Noord-Holland.

Tjeerd Talsma

Door minder bureaucratie ook meer 
tijd voor persoonlijke aandacht.

en er is de afgelopen jaren hard gewerkt 
onder leiding van onze gedeputeerde 
Elvira Sweet om de transitie jeugdzorg 
zo goed mogelijk voor te bereiden. De 
PvdA vindt dat wij als provincie de 
gemeenten in deze omvangrijke decen-
tralisatieprocessen niet voor de voeten 
moeten lopen, maar wel de helpende 
hand moeten bieden, waar daar om 
gevraagd wordt.

helpt op zich niet bij het vinden van die 
nieuwe koers, helpt niet bij het uitstralen 
van nieuw elan. Voor ons als gewest is 
dat op dit moment wel een gegeven. In 
Noord-Holland staan we voor inclusieve 
politiek. Iedereen telt en doet mee. De 
afgelopen periode hebben fracties en 
bestuurders van ons gestreden voor het 
behoud van ons sociale gezicht in de 
provincie en waterschappen. Niet altijd 
makkelijk, maar wel met succes. We 
willen dit graag in de volgende bestuurs-
periode doorzetten. Veel andere partijen 
in de provincie zien weinig in onze 
sociale agenda, die willen terug naar de 
enge interpretatie van de kerntaken van 
de provincie. Terwijl juist bestaanszeker-
heid en het hebben van goed werk voor 
alle Noordhollanders heel fundamenteel 
is. De verkiezingen van volgend jaar zijn 
daarom heel belangrijk. We willen een 
goede uitslag; de ambitie is om onze 
deelname aan het provinciebestuur te 
continueren. 
De voorbereidingen voor de verkie-
zingen zijn in volle gang. Veel partij-
genoten zetten zich gelukkig in om de 

campagnes tot een succes te maken. 
Veel werk is verzet in de kandidaat-
stellingscommissies voor Provin-
ciale Staten en waterschappen, bij 
het schrijven van de verkiezingspro-
gramma’s en bij de voorbereidingen 
voor de campagne. Heel fijn en heel 
hard nodig. Tegelijkertijd brengt deze 
periode ook teleurstelling met zich 
mee. Niet iedere kandidaat kan op de 
door hem of haar gewenste plaats te-
recht komen. Er zijn vele verschillende 
rollen en functies, naast kandidaat-lid, 
waarin je als PvdA’er een waardevolle 
bijdrage kan leveren aan de partij en 
sociaal-democratie in onze provincie. 
Ik beschouw het als een eer om als 
kandidaat voor onze partij op een lijst 
te mogen staan. Willen we ons sociale 
gezicht echt kunnen tonen en een bij-
drage kunnen leveren in de provinciale 
politiek de komende vier jaar, hebben 
we alle PvdA-handen nodig. 

Rian van Dam
voorzitter PvdA gewest Noord-
Holland

Nieuw elan
Het is weer een 
roerige tijd in 
onze partij. Net 
nu het belang-
rijke rapport 
“politiek van 
waarde” het 
daglicht heeft 
gezien. Een 
belangrijke

conclusie is dat we als PvdA minder 
consessies moeten doen aan onze 
eigen kernwaarden. Deze kernwaarden, 
bestaanszekerheid, goed werk, ver-
heffing en binding plaatsen ons weer 
duidelijk en helder op het politieke 
speelveld. Enige columns geleden sprak 
ik over ons sociale gezicht, of liever 
gezegd het ontbreken daarvan.
Ik hoop dat we met deze koers ver-
trouwen van de kiezers in de sociaal-
democratie en de PvdA weer kunnen  
herstellen. 
De onrust in de Tweede Kamer-fractie 

De mooie Noordhollandse duinen
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Meer duurzame energie en 
schonere lucht Thema’s op de regiodag van 
27 september in Haarlem. Door Nico Papineau Salm, statenlid

Van der Heijden vindt dat het opwekken 
van duurzame energie op lokaal niveau 
een volgende ontwikkelingsslag moet 
maken. Het kan nog professioneler, de 
landelijke regelgeving op het gebied 
van energielevering kan eenvoudiger en 
woningcorporaties moeten veel meer 
samenwerken met hun huurders bij 
energiebesparing en -opwekking. 

“Veel buurt-
coöperaties 
werken samen 
met gemeenten.”
In de discussie werden goede voorbeelden
 genoemd van schone energie opwek-
king op scholen in Haarlem en bij de 
rioolzuivering in Heiloo. Het betoog van 
Van der Heijden wordt afgesloten met 
de aanbeveling om als burger vooral te 
kiezen voor ‘makkelijke’ projecten die 
snel resultaat opleveren. Verder zou 
het heel goed zijn wanneer de PvdA 
Statenfractie het initiatief zou nemen om 
tot een Provinciaal Energieakkoord te 
komen, waarin een groot aantal partijen 
(maatschappelijke organisaties, ge-
meenten en bedrijven) afspreekt om in 
2020 te komen tot opwekking van 14 % 
schone energie in de provincie.

Tata Steel en duurzaamheid, hoe 
gaat dat samen?
De tweede inleider was Hans van den 

Berg, directeur Iron & Steel van Tata 
Steel in Beverwijk. Hij gaf een zeer boei-
ende presentatie over de bedrijfsvoering 
van Tata Steel. Het bedrijf is er de laatste 
jaren in geslaagd om het energieverbruik 
voor de productie van staal enorm naar 
beneden te brengen. Dit is onder andere 
gerealiseerd door de restwarmte goed te 
gebruiken. In de nabije toekomst zullen 
er meer zonnepanelen worden geplaatst 
waardoor er meer schone energie op-
gewekt wordt.

Fijnstof aan banden
Het bedrijf realiseert zich dat de uit-
stoot van fijnstof voor de bewoners in 
de directe omgeving, zoals in Wijk aan 
Zee, niet prettig is. Met het aanbrengen 
van doekfilters is in 2013 de uitstoot van 
fijnstof met 11 % gedaald. Tata Steel staat 
voor een duurzame bedrijfsvoering
en wil de negatieve impact van het 
bedrijf op de omgeving minimaliseren, 
aldus Van den Berg. In dit verband is 
hij heel positief over de milieudialoog 
IJmond die in de afgelopen periode is 
gestart door milieugedeputeerde Tjeerd 
Talsma. Mede hierdoor is er een goed en 
open gesprek met de omgeving tot stand 
gekomen. Klachten over hinder, stank 
en geluidsoverlast worden nu sneller 
opgepakt. 

“Staalproductie
kost nu veel 
minder energie.”
Tata Steel wil in de toekomst naar een 
nog duurzamere bedrijfsvoering. Van 
den Berg merkt hierbij wel op dat het 
bedrijf moet concurreren met bedrijven 
uit landen waar minder strenge milieu-
regels zijn.

Betere luchtkwaliteit
Hierna gaf PvdA-Statenlid Gohdar Mas-
som een kernachtige inleiding over de 
luchtkwaliteit rondom de ringweg A10 
bij Amsterdam West. De luchtkwaliteit 
daar behoort tot een van de slechtste van 
Europa. Van de directe omwonenden 
is de levensduur 79 dagen korter dan 
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Op 27 september was het een druk-
bezochte themabijeenkomst van de PvdA 
Noord-Holland over luchtkwaliteit en 
meer opwekking van duurzame energie. 
Onder leiding van dagvoorzitter Jeroen 
Nobel, oud-wethouder Haarlemmer-
meer, ontstond een boeiende discussie 
met de zaal.

Lokale energiecoöperaties:
de toekomst?
Het opwekken van schone energie in de 
eigen regio krijgt terecht steeds meer 
aandacht, zo stelt Jurgen van der Heijden
in zijn inleiding. Schone energie zorgt er 
niet alleen voor dat CO2-uitstoot vermin-
derd wordt; het in Nederland opwekken 
van schone energie maakt Nederland 
ook nog eens veel minder afhankelijk 
van – vaak vervuilende – energie uit 
politiek minder stabiele landen. 
Jurgen van der Heijden ondersteunt en 
begeleidt initiatieven van burgers en 
buurtcoöperaties die duurzame energie 
opwekken. Het aantal particuliere initia-
tieven is in Noord-Holland de laatste 
jaren snel toegenomen. Vaak wordt 
samengewerkt met professionals, zoals 
installateurs. Sommige gemeenten in 
Noord-Holland stimuleren dergelijke 
initiatieven, door bijvoorbeeld klant te 
worden van de buurtcoöperaties (energie 
af te nemen) of door grond beschikbaar 
te stellen. Helaas zijn er ook gemeenten 
waar geen sprake is van samenwerking
met de buurtcoöperaties. Zij kiezen 
voor ‘icoonprojecten’ op het terrein van 
duurzame energie waar geen burgers bij 
worden betrokken.

elders in de stad. Veel bewoners langs 
de weg kwamen daarom in 2013 terecht 
in verzet tegen de verhoging van de 
maximale snelheid tot 100 km/u. Kasper 
Donker, Amsterdammer wiens zoon 
naar een basisschool gaat die langs de 
A10 ligt, vertelt over hoe hij in actie is 
gekomen. De witte lakens die bewoners
aan hun balkons hadden gehangen 
waren binnen twee weken zwart door 
het roet van de auto’s. Met deze ge-
gevens is het de gemeente Amsterdam 
en Milieudefensie gelukt om via een 
rechtszaak de maximumsnelheid terug 
te brengen naar 80 km/u. Gohdar Mas-
som vertelt dat de Pvda Statenfractie 
samen met de bewoners uit Beverwijk, 
Velzen en Heemskerk in actie wil komen 

om de snelheid op de A22 naar 80 km/u 
te brengen. Verder wordt er gewerkt aan 
een voorstel om bij de A10 Amsterdam 
Oost de automobilisten langzamer te 
laten rijden wanneer de luchtkwaliteit te 
slecht is – het zogenoemde smogalarm. 
Dat kan door op de matrixborden boven 
de weg aan te geven dat auto’s langzamer 
moeten gaan rijden.

Meer milieudialogen
Laatste spreker was PvdA milieugede-
puteerde Tjeerd Talsma. Hij gaf aan dat 
het bijzonder goed was dat de directeur 
van Tata Steel op deze PvdA bijeenkomst 
was. Wat betreft het milieubeleid van 
de provincie is hij nog lang niet tevre-
den. In het nieuwe milieubeleidsplan 

dat binnenkort voorligt aan Provinciale 
Staten kiest hij er dan ook voor om nog 
meer in te zetten op het opwekken van 
schone energie en het hanteren van de 
milieunormen die op Europees niveau 
zijn vastgesteld. Dus geen strengere 
normen zoals de VVD Statenfractie in de 
Staten suggereert. Verder gaat hij zich 
hard maken voor meer milieudialogen 
zoals die in de IJmond. In dergelijke 
dialogen is het zaak om de bedrijven en 
gemeenten uit te dagen om te werken 
aan de hand van een SER ladder voor de 
luchtkwaliteit. Dit betekent dat iedereen 
de norm moet halen, maar dat je ook als 
koploper kunt kiezen voor een hogere, 
gezondere norm.

Het aandachtige gehoor op perron 3 in Haarlem

Statenlid Ed Wagemaker stelt vragen aan Jurgen van der Heijden

er met z’n allen de schouders onder te 
zetten en te laten zien dat de PvdA het 
verschil maakt. Op het gebied van de 
zorg, op het gebied van werk, op het 
gebied van wonen – en op tal van andere 
landelijke en provinciale thema’s. Tijdens 
de campagneaftrap vertelt o.a. Hans 
Spekman meer over wat landelijk de 
inzet wordt.

U bent allemaal van harte uitgenodigd 
om de campagneaftrap op 9 december 
bij te wonen. Locatie van de aftrap is de 
Tuinzaal van de Tolhuistuin, Buiksloter-
weg 5 C in Amsterdam Noord. Aan-
melden kan door een mail te sturen naar 
Inger de Bruin (bruini@noord-holland.
nl) onder vermelding van ‘Aanmelding 
Campagneaftrap 9/12’. Graag vermelden 
met hoeveel personen u komt.

We hopen dat u samen met ons aan 
de slag wil voor een klinkend resultaat 
op 18 maart – en we hopen u daarom 
te zien op dinsdagavond 9 december!

Programma campagneaftrap
18.30 – 19.00 uur Inloop
19.00 – 19.05 uur Welkom door Rian 
van Dam (voorzitter Gewestelijk 
Bestuur)
19.05 – 19.55 uur Presentaties over o.a. 
het campagneplan en winwijken in 
Noord-Holland
19.55 – 20.10 uur De landelijke inzet bij 
de Provinciale Statenverkiezingen 2015 
door Hans Spekman (voorzitter PvdA)
20.10 – 20.30 uur Vragen en discussie
20.30 – 21.30 uur Borrel

Adnan Tekin - lid campagneteam

Campagneaftrap met Hans Spekman
Op dinsdagavond 9 december organi-
seert de PvdA Noord-Holland de 
campagneaftrap voor de Provinciale 
Statenverkiezingen op 18 maart 2015. 
Onze voorzitter Hans Spekman is 
hierbij aanwezig en zal schetsen wat 
landelijk de inzet gaat worden tijdens 
deze belangrijke campagne. Ter afslui-
ting van de avond – en om de start van 
de campagne feestelijk in te luiden – 
borrelen we met elkaar.

Na een druk verkiezingsjaar, met de 
Europese- en de gemeenteraadsverkie-
zingen, staan er over vier maanden 
twee nieuwe verkiezingen voor de deur: 
voor de Provinciale Staten- en de 
Waterschappen. We willen een ambi-
tieuze campagne gaan voeren, waarbij 
het meer dan ooit van belang is om 
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verbinden.
Ook bij onze kustversterking slagen we 
er in om, naast het verbeteren van de 
waterveiligheid, voorzieningen te treffen 
die een meerwaarde hebben voor de 
inwoners van ons waterschap. Het pro-
ject voor de Hondsbossche Zeewering 
laat dat bij uitstek zien.

Kleur bekennen
Naast onze taken, waarin een belangen-
afweging dus wel degelijk aan de orde is, 
zie ik ook binnen onze bedrijfsvoering
tal van mogelijkheden om kleur te be-
kennen.
We kunnen duidelijk ons PvdA-gezicht 
laten zien in de ontwikkeling van het 
waterschap naar een maatschappelijk 
verantwoorde overheid. Een organisatie 
die de kosten eerlijk verdeelt en oog 
heeft voor de minder draagkrachtige 
inwoner.
Een duurzaam waterschap, dat zuinig is 
op ons gebied, het water, de grondstof-
fen, het belastinggeld en het cultureel 
erfgoed. 
Onze kinderen en kleinkinderen zullen 
dan net als wij in dit prachtige stuk 
Noord-Holland kunnen blijven wonen, 
werken en genieten.

Provinciaal 6

Het peilbesluit is een staatkundige maat-
regel waarmee het waterbeheer wordt 
geregeld. Doel van het peilbeheer is te 
streven naar het duurzaam, efficiënt en 
verantwoord ondersteunen van functies 
in het beheergebied. 
Voor de Horstermeerpolder is het laatste 
peilbesluit genomen in 1960. Sindsdien
zijn er een aantal waterschapfusies 
geweest maar een nieuw besluit werd 
niet genomen, steeds werd aan het oude 
besluit gerefereerd. 
In de loop van de jaren is de polder 
veranderd, er is vooral veel meer bebou-
wing gekomen. Ook wordt al 50 jaar 
gesproken over vernatting van een deel 
van de polder. Kwelwater afkomstig uit 
het hoger gelegen Gooi maakt droog 
houden van het zuidelijke deel van de 
polder tot een vrij hopeloze zaak. In dit 
deel van de polder heeft een voormalig 
militair gebied (Radio Controle) sinds 
1994 al een peilopzet dat ongeveer een 
meter hoger ligt dan is vastgesteld in het 
nog geldende peilbesluit. Dit gebied valt, 
samen met de omliggende terreinen, 
onder de Natura 2000 gebieden en is 
eigendom van Natuurmonumenten. 

Bezwaar
De bewoners hebben altijd bezwaar 
gemaakt tegen de ruimtelijke plannen 
van Rijk en provincie om dit deel van de 
polder definitief te vernatten. Dit 
probleem speelt al 50 jaar. In 2010 
riepen ze daarom zelfs de Republiek 
Horstermeer uit. Zij willen het peil voor 
de gehele polder houden zoals het in 
1960 was. 

“Angst bewoners
voor meer kwel.”
Ze zijn bang dat definitieve vernatting 
van een gebied (schraal en ongeschikt 
voor landbouw/veeteelt) zal zorgen voor 
meer kwel bij hun huizen, waardoor 
deze zullen verzakken. 
Die mening (want bewijs is er niet) van 
de bewoners botst met andere belangen, 
met name de gewenste ontwikkeling van 
het natuurgebied. Dus moeten keuzes 
gemaakt worden op basis van zowel het 
complexe watersysteem van de polder, 

als op basis van andere opgaven voor het 
gebied. 
De provincie Noord-Holland zette alles 
gedegen op een rijtje. Als gebieds-
regisseur heeft de provincie bepaald 
dat de beste optie voor de Horstermeer 
een functiecombinatie van wonen met 
natuurontwikkeling is; natte natuur in 
het in de polder gelegen Natura 2000 
gebied. Met dit besluit kan eindelijk ook 
het waterschap eigen besluiten nemen, 
want naast een niet actueel peilbesluit 
is er een wateropgave om verschillende 
redenen.

Droogtebestrijding
Zoals hierboven al aangeduid is een 
van de grote problemen in deze diepe 
droogmakerij de constante, zeer forse 
kwelstroom vanuit het Gooi, via de 
omringende Vechtplassen, samen met 
gebiedseigen kwel van arseen en chloride
uit de diepere grondlagen. Het gaat 
gepaard met verlies van forse hoeveel-
heden zoet water uit de plassengebieden 
rondom, met verdroging tot gevolg. De 
ratio achter verhogen van het peil in 
het Natura 2000 gebied in de polder en 
kiezen voor natte natuur, is vermindering
van de kwel met circa 12% en dus 
bestrijding van droogte in de naburige 
natuurgebieden. Droogtebestrijding zal 

ook gebeuren door het terugpompen 
van zoet kwelwater uit de hoger gelegen 
randzone van de polder naar de Korten-
hoefse plassen. 

“Hoger waterpeil 
Horstermeer 
zorgt voor minder 
verdroging in 
gebieden rondom.”
Met het effectueren van dit conserve-
rende peilbesluit en een flexibel peil-
beheer in het natuurgebied (de actuele 
situatie wordt vastgelegd), wordt ook 
circa 3.5 miljoen kubieke meter minder 
chloriderijk (brak) water naar de Vecht 
uitgemalen. 

Dit peilbesluit dient dan als basis voor 
verdere plan- en besluitvorming over het 
waterbeheer in de polder, dat niet alleen 
hoort te bestaan uit het tot Sint Juttemis 
droogpompen van een diepe polder, 
met nadelige consequenties voor andere 
gebieden. 

Horstermeerpolder krijgt actueel 
peilbesluit Door Reinie Kaas- duo AB-lid hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht

Door Marjan Leyen - beoogd lijsttrek-
ker HHNK

Het is een eer om voorgedragen te wor-
den als lijsttrekker voor Hoogheemraad-
schap Hollands Noorderkwartier. Een 
mooi waterschap met een eeuwenoude 
geschiedenis en volop bij de tijd. Op 
sommige onderwerpen lopen we zelfs 
voorop. Daar ben ik trots op omdat wij 
daarbij aan het roer staan. 
In de afgelopen bestuursperiode hebben 
we mooie projecten voor elkaar gekregen, 
in goede onderlinge samenwerking. Ik 
hoop dat we dat in de komende periode 
kunnen continueren met de huidige en 
beoogde dagelijks bestuurder Kees Stam.

Meer dan functioneel
De vraag “Hoe politiek is het water-
schap?” wordt mij vaak gesteld. Maakt 
het verschil of je voor de VVD of de 
PvdA in het waterschapsbestuur zit?  
Hoe liberaal of sociaaldemocratisch kan 
een dijk of waterloop zijn? 
Eerlijk gezegd had ik daar een paar 
jaar geleden geen goed antwoord op. 
Waterbeheer is een functionele taak. De 

dijken moeten veilig zijn en het water 
schoon en voldoende. Niet teveel en niet 
te weinig. Toch heb ik gezien dat dat niet 
alles is.
Allereerst kunnen we ervoor zorgen dat 
het water er voor iedereen is. Niet alleen 
voor de agrariër die er zijn brood mee 
verdient maar ook voor de mensen in 
de stad. Door zoveel als mogelijk de ver-
schillende functies van water, zoals aan- 
en afvoer, berging, natuur en recreatie, te 

PvdA-gezicht in waterschap

Door Leny van Vliet-Smit - beoogd 
lijsttrekker AGV

Voor de tweede keer is mij de eer te 
beurt gevallen lijsttrekker te zijn voor de 
waterschapsverkiezingen, nu in maart 
2015. Amstel, Gooi en Vecht is een van 
de grootste waterschappen van het land 
met ca. 1,3 miljoen inwoners.

Veel bereikt
De afgelopen periode zaten wij in de 
coalitie. Dat was een groot voordeel om 
ons programma uitgevoerd te krijgen. 
Veel van wat wij wilden was immers 
opgenomen in het coalitieakkoord. 
Zo is het de afgelopen jaren ‘staand 
beleid’ geweest dat cultuur, natuur en 
landschap een wezenlijk onderdeel 
uitmaken van de plannen voor dijkver-
betering etc. Het belang dat wij hechten 
aan vroege betrokkenheid bij ruimtelijke 
plannen van de provincie en gemeenten
heeft zijn vruchten afgeworpen. Een 
prachtig voorbeeld hiervan is onze 
betrokkenheid bij de ontwikkeling van 
de Bloemendalerpolder of onze bemoei-
enissen met de Zuidas en de Sloterplas. 

Ook op het financiële beleid van Amstel, 
Gooi en Vecht hebben wij veel invloed 
kunnen uitoefenen. De tarieven stegen 
zo min mogelijk en we hebben altijd 
gestreden voor een ruimhartig kwijt-
scheldingsbeleid.
Tevredenheid dus en daarom willen wij 
graag in de komende periode deze lijn 
voortzetten. Ons programma liegt er 
niet om. Dezelfde aandacht voor milieu, 
natuur en cultuur. Het sluiten van de 

waterketen door afvalstoffen van de 
zuivering te verwerken tot grondstoffen  
(biogas, fosfaat) is een uitdagend voor-
beeld. Maar ook de inzet van historische 
molens bij het reguliere waterbeheer.
Naast de stad heeft ook het landelijk 
gebied onze onverdeelde aandacht. Wij 
zijn zuinig op de veenweidegebieden en 
hebben daarom als uitgangspunt voor dit 
gebied dat moet worden afgeweken van 
de algemene regel dat het grondwater-
peil de functie die in het bestemmings-
plan staat mogelijk moet maken. Soms 
is dat onbegonnen werk, vandaar ons 
omgekeerde principe: functie volgt peil.

Samen sterk
Wij houden van ons gebied, zowel de 
stad als het platteland. Er is ons daarom 
veel aan gelegen om dit mooie stuk 
Nederland goed te bewaren, zodat het er 
veilig is, schoon en mooi en dat het er 
voor de burger goed wonen is zonder dat 
zij meer moeten betalen dan nodig is. Ik 
ben ervan overtuigd dat wij dat als PvdA 
kunnen bereiken. De mensen op de lijst 
zijn gemotiveerd, we gaan ervoor: samen 
sterk voor water, duurzaam en solidair!

Betaalbaar tarief waterschap

De Horstermeerpolder is omringd door water
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principes van de Kanteling als uit-
gangspunt genomen. Dat betekent dat 
eerst wordt uitgegaan van de eigen 
kracht, daarna van de netwerken en 
familie, vrienden en de buurt, dan van 
de informele zorg en pas daarna van 
collectieve voorzieningen en individuele 
(WMO) voorzieningen.

Domotica
In de Regio Alkmaar is gekozen voor de 
verbinding tussen de drie decentralisa-
ties en de demografische transitie .Er 
wordt een mooie relatie gelegd met de 
regionale woonvisie. Men heeft gewerkt 
aan nieuwe concepten zoals domotica 
om mensen zo lang mogelijk zelfstandig 
thuis te laten wonen.

“Kleinschalige 
zorg- en woon-
projecten op het 
platteland.”
Sociale verbanden
In West-Friesland is er extra aandacht 
voor het ontwikkelen en trainen van 
gebiedsprofessionals gericht op civil 
society en het benutten van sociale ver-
banden. Vanwege het sterke plattelands-
karakter stimuleren de Westfriese 
gemeenten kleinschalige zorg- en woon-
projecten.

Innovatie
Zaanstreek-Waterland heeft onder 
andere gewerkt aan de innovatie van 
methodieken / voorzieningen en het 
versterken van regionale uitvoerings-
kracht.

Woonservicegebied
In Zuid-Kennemerland is gestart met 
een pilot met een woonservicegebied 
waarbij er raakvlakken worden betrokken 
zoals beschikbaarheid van openbaar 
vervoer.

Sport
Op het terrein van sport heeft de provin-
cie naast de bijdrage aan Sportservice 
Noord-Holland geïnvesteerd in talent-
ontwikkeling en topsportaccommodaties 
die ook geschikt zijn voor breedte- en 
gehandicaptensport. Ook binnen deze 
portefeuille is er veel aandacht geweest 
voor Kennisdeling.

Jeugdzorg
Inmiddels is de jeugdzorg in Noord- 
Holland goed op orde, inclusief de 
beleidsinformatieverbetering.

“De huidige 
expertise moet 
behouden 
blijven.”
In de afgelopen jaren is kennis overge-
dragen, meer aandacht geweest voor 
de vraagsturing per regio en is er een 
faciliterend instrument ontwikkeld in 
de vorm van een gemeentemonitor. 
Hierdoor zijn de regio’s geïnformeerd 
over het aantal jongeren dat gebruik 
maakt van het diverse jeugdzorgaanbod. 
Daarnaast is in samenwerking met Pro-
vinciale Staten veel experimenteerruimte 
geboden als voorbereiding op de transi-
tie. De meeste regio’s zijn nu nog druk 
bezig om afspraken te maken met het 
bureau Jeugdzorg en de zorgaanbieders. 
Dit is een spannend traject omdat hierna 
ook meer inzicht is in de behouden 
werkgelegenheid in onze provincie. Ik 
heb de gemeenten gevraagd om vooral 
aandacht te hebben voor de continuïteit 
van zorg en het behoud van de huidige 
expertise.

Werk voor jongeren
Vermeldenswaard is dat op initiatief van 
de PvdA-fractie ook extra geld is uitge-
trokken voor de werkgelegenheid van de 

16 plus jongeren in de jeugdzorg. In de 
komende tijd bieden wij aan 200 jon-
geren een werk- en of opleidingsplek .

Meer aansluiting
De transformatie van de jeugdzorg vergt 
veel van het lokaal bestuur. De ingrij-
pende stelselwijziging gaat immers 
gepaard met de overdracht van taken 
en verantwoordelijkheden. Toch ben 
ik optimistisch en van mening dat de 
jeugdzorg in goede handen is bij de 
gemeenten. De spannende arrangement-
en van jeugdzorg met bijvoorbeeld 
onderwijs, maatschappelijk werk en 
gezondheidszorg zullen meer aansluiten 
bij de behoeften van kinderen en hun 
gezinnen.

“Op initiatief 
van PvdA-fractie 
geld voor 200 
werk- en oplei-
dingsplekken 
voor jongeren.”

De sociale provincie:plustaken in 
het sociaal domein. Door Elvira Sweet - gedeputeerde Zorg

In het coalitieakkoord van 2011- 2015 is 
er door de PvdA expliciet gekozen voor 
het opnemen van een aantal zogenoemde
plustaken. Het is naar mijn mening 
van belang om als provincie naast de 
bekende kerntaken zoals verkeer/vervoer, 
ruimtelijke ordening, cultuurhistorie, 
landschap/natuur, water en milieu ook 
een betekenisvolle rol te vervullen binnen
het sociaal domein.
Uiteraard ligt de primaire verantwoor-
delijkheid voor het sociaal beleid bij de 
gemeenten. De provinciale bestuurslaag 
kan echter maatschappelijke trends zoals 
demografische ontwikkelingen en de 
decentralisaties niet negeren. Dit biedt 
kansen voor het verder inkleuren van 
de maatschappelijke opgaven door de 
provincie .

Provinciale Sociale Agenda
In de afgelopen periode heb ik binnen 
mijn portefeuille zorg en welzijn naast 
het faciliteren van Provinciale steunfunc-
ties ( o.a. Zorgbelang en Sport Service) 
gewerkt aan de Provinciale Sociale Agenda. 
De PSA heeft geresulteerd in het opstel-
len van regionale sociale agenda’s door 
acht regio’s in Noord-Holland. De RSA 
(regionale sociale agenda|) is vooral gericht 
op ondersteuning van gemeenten in 
regionaal verband bij (boven)regionale 
vraagstukken op het gebied van :
•	 WMO
•	 Wonen,zorg en voorzieningen
•	 Vitaal platteland

Ruimte voor experimenten
De Provinciale Sociale Agenda heeft 
geleid tot het versterken van de regionale
samenwerking èn het bieden van ruimte
voor experimenten in het sociaal domein. 
Een belangrijk neveneffect is dat de 
regionale samenwerking de bestuurs-
kracht van de gemeenten verbetert.
Bijzonder is dat de kennisdeling op het 
gebied van het sociaal domein tussen 
gemeenten, maar ook de bovenregionale 
samenwerking is gestimuleerd. Er is een 
kenniscentrum door de Provincie
ingesteld dat zich bezighoudt met kennis-
deling en kennisuitwisseling voor en
tussen gemeenten. Uit een recent 
uitgevoerd onderzoek blijkt ook dat de 
kennisfunctie van het kenniscentrum 
door alle gemeenten goed wordt gebruikt 
en gewaardeerd.

Verder zijn de subsidies voor de experi-
menten een goede basis geweest voor de 
nieuwe decentralisatie opgaven.( AWBZ 
zorg, Jeugdzorg en de participatie wet)

“Subsidies zijn 
goed besteed.”
Alle regio’s hebben gebruik gemaakt 
van de subsidiefaciliteit. In de afgelopen 
periode heb ik tijdens bestuurlijke over-
leggen kennis kunnen nemen van de 
voortgang. Het enthousiasme waarmee 
de gemeentebesturen invulling hebben 
gegeven aan de RSA heeft mij overtuigd 
van het feit dat wij een belangrijke rol 
hebben vervuld bij de voorbereiding van 
de decentralisaties.

Sociale teams
In de regio Amstelland- Meerlanden is 
gewerkt aan onder meer de doorontwik-
keling van de kanteling van de WMO en 
het versterken van de ketensamenwerk-
ing. Dit heeft o.a geresulteerd in het 
opzetten van proeftuinen sociale teams 
en een project gericht op bovenregionaal 
doelgroepenvervoer.

Zelfregie met digitale leefplein
In Gooi en Vechtstreek is de focus 
op het activeren van eigen kracht: het 
versterken van zelfregie van burgers en 
extra aandacht voor goede signalering en 
ondersteuning bij de burgers. Het meest 
in het oog springend is het project digi-
tale leefplein waarin alle afspraken over 
individuele voorzieningen van WMO 
taxi tot afspraken met de jeugdzorg 
worden opgenomen. Er komt een mooie 
verbinding tot stand tussen klanten, 
gemeenten en marktpartijen. Dit traject 
wordt als voorbeeldproject ook voor 
VWS gevolgd .

Buurtzorg
In de kop van Noord-Holland heeft men 
aandacht voor het versterken van het 
vrijwilligerswerk in de zorg en mantel-
zorgondersteuning. Daarnaast is er een 
nieuw concept ouderenzorg in de buurt 
ontwikkeld en gewerkt aan een regio-
nale structuur voor de ondersteuning 
van mantelzorg en zorgvrijwilligers-
werk.

Eerst eigen kracht
Midden-Kennemerland heeft bij de 
vormgeving van de drie transities de 

Succesvol project is het digitale leefplein. Hierin zijn alle individuele afspraken over 
zorg terug te vinden door klanten, gemeenten en zorgverleners

Ook aandacht voor jongerenwerkgelegenheid in de jeugdzorg
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Agenda

December
02 - 13.30 uur commissie M&W
       18.00 uur commissie ZC&M 
09 - 19.30 uur fractievergadering 
13 - 10.00 uur Gewestelijke leden-          
       vergadering in Haarlem
16 - 13.00 uur Provinciale Staten 

Januari
07 - 19.30 uur fractievergadering 
08 - 20.00 uur gewestbestuur
10 - 15.00 uur nieuwjaarsreceptie
12 - 13.30 uur commissie WEB
       18.00 uur commissie R&M 
19 - 13.30 uur commissie M&W
       18.00 uur commissie ZC&M 
26 - 19.30 uur fractievergadering

Februari
02 - 13.00 uur Provinciale Staten 
09 - 13.30 uur commissie WEB
       18.00 uur commissie R&M 
12 - 20.00 uur gewestbestuur
16 - 13.30 uur commissie M&W
       18.00 uur commissie ZC&M 
18 - 19.30 uur fractievergadering 

Commissie- en Provinciale Staten-
vergaderingen zijn openbaar. 
Fractievergaderingen zijn toegankelijk 
voor leden van de PvdA. Graag aan-
melden bij het fractiebureau. 
Alle bovengenoemde vergaderingen 
vinden plaats in het Provinciehuis. 
Het gewestbestuur vergadert in Lion 
d’Or aan het Stationsplein (Kruisweg 34) 
van Haarlem. 

Data onder voorbehoud. Actuele infor-
matie vindt u op de websites www.noord-
holland.nl en www.noordholland.pvda.nl

Colofon
Aan dit nummer werkten mee:
Rian van Dam, Marjan Leyen, Mirjam 
van Musscher, Reinie Kaas, Nico Papineau 
Salm, Elvira Sweet, Eelco Taams, 
Tjeerd Talsma, Xander den Uyl, Leny
van Vliet en Ed Wagemaker

Foto’s o.a. van Ed Wagemaker
Redactie: Eelco Taams en Erick van de Wouw
Eindredactie en lay-out Mirjam van Musscher
Telefoon 0224 - 552067 / 06-515 32 469
Aanleveren kopij via mirjam@mus.nl

Deadline kopij voor Provinciaal nr 1 - 6 februari 2015

Subsidie voor 
activiteiten
Het gewestbestuur ontvangt wel eens 
vragen over de mogelijkheden voor 
subsidiëring van activiteiten door het 
gewest. Een apart activiteitenfonds heeft 
het gewest niet meer. De landelijke partij 
heeft wel een activiteitenfonds. Er zijn 
echter ook bij het gewest mogelijkheden.  
Daar zijn richtlijnen voor. Zo dient de 
activiteit onder andere een regionaal 
bereik te hebben. Stuur een omschrijving 
van je activiteit naar de gewestsecretaris, 
dan hoor je of deze voldoet aan de 
richtlijnen. 

Campagne
Daarnaast ondersteunt het gewest 
natuurlijk ook campagneactiviteiten ten 
behoeve van de verkiezingen voor de 
Provinciale Staten en voor de Water-
schappen. Neem voor meer informatie 
contact op met het secretariaat: 
secretariaatgewestnh@pvda.nl.

Redactionele bijdragen over provin-
ciale zaken of ingezonden brieven 
zijn welkom! Stuur voor 6 februari 
in naar mirjam@mus.nl

daar doordrijft”. Statenleden Greet Blokker, 
Nico Papineau Salm, Xander den Uyl en 
Ed Wagemaker waren ook aanwezig. Zij 
beloofden de aanwezigen “hun stinkende 
best te doen om de knelpunten zo spoedig 
mogelijk op te lossen”. Ed Wagemaker gaf 
aan dat na de fusie met Alkmaar de nieuw 
te vormen gemeente Alkmaar “hopelijk 
harder z’n best zal doen om het de bewo-
ners van Graft-De Rijp naar de zin te 
maken dan het huidige gemeentebestuur”. 
Leo van Etten, PvdA-kandidaat voor de Alk-
maarse gemeenteraad zei het duidelijk: “Ik 
hoop dat de kiezers zich zullen realiseren 
dat een stem op de PvdA de beoogde 
doelen dichterbij zal brengen”.

Veel vragen, maar ook veel klachten 
kwamen van bewoners van Graft - de Rijp 
tijdens het bezoek op 5 november van een 
delegatie PvdA-statenleden, onder aanvoe-
ring van beoogd PvdA-lijsttrekker en 
gedeputeerde Tjeerd Talsma. 

Vragen aan de fractie
Wel of geen negen woningen, deels buiten 
Bestaand Bebouwd Gebied (BBG) in het 
hart van Oost-Grafdijk? Hoe zit het met 
het zware vrachtverkeer door West- en 
Oost Grafdijk en het vervoer van het licht 
ontbrandbare propaangas dat opgeslagen 
is op het recreatieterrein van Europ   arcs? 
Wanneer komt de nieuwe ontsluitingsweg/ 
verbindingsweg naar Europarcs en verder 
naar de Kanaaldijk?

PvdA boekt successen
Veel successen van de PvdA Graft - de Rijp 
kwamen ook aan de orde: de brede school 
die gebouwd gaat worden, het Gezond-
heidscentrum op het Wollandje in De Rijp, 
de start van de 1e fase woningbouw in De 
Pauw. Gedeputeerde Tjeerd Talsma kon 
veel, maar niet alle problemen meenemen 
naar de provincie: “Veel ligt ook op het 
bordje van de gemeente, die schijnbaar 
veel laat liggen en z’n eigen zin hier en 

Werkbezoek aan Graft-de Rijp 

In gesprek met de bewoners Door Ed Wagemaker - Statenlid

Gedeputeerde Tjeerd Talsma in gesprek met bewoners van 
Oost- en Westgraftdijk en de Rijp

Tjeerd Talsma, Xander den Uyl, Nico 
Papineau Salm en lokale 

fractievoorzitter Leo van Etten Ook ‘s avonds gingen de gesprekken op straat door

Wie wordt de 
Rode Kanjer 2014?
Het Gewestbestuur roept de afdelingen
op om partijgenoten te kandideren 
als Rode Kanjer 2014. In aanmerking 
komen partijleden uit Noord-Holland 
die door bijzondere inzet of verdiensten 
de sociaaldemocratie of de partij sterker 
maken. De Rode Kanjer zal worden uit-
gereikt tijdens de nieuwjaarsreceptie op 
10 januari 2015.

Kandidaten kunnen worden genomi-
neerd tot en met 4 januari 2015 bij de 
secretaris van het gewestbestuur, Eelco 
Taams(secretariaatgewestnh@pvda.nl). 
Voor verdere informatie kun je terecht 
bij bestuurslid Lucien Nix (luciennix@
yahoo.com). 

Uitnodiging
voor de nieuwjaarsreceptie

op zaterdag 10 januari

Het Bestuur van het Gewest nodigt 
je uit voor de gezellige Nieuwjaars-

receptie op zaterdagmiddag 10 
januari. Naast de uitreiking van de 
4e Rode Kanjer zal het programma 

vooral in het teken staan van de 
verkiezingscampagne.

De lokatie wordt nog bekend 
gemaakt. Aanvang 15.00 uur.

Sociaal - Daadkrachtig - Toekomstgericht www.pvDaalkmaar.nl

aan het werk

STem pvDa, lijST 1

Mooiste poster
Op woensdag 19 november zijn er in de 
nieuwe gemeente Alkmaar gemeente-
raadsverkiezingen geweest. Alkmaar is 
namelijk gefuseerd met de voormalige 
gemeenten Graft-de Rijp en Schermer.
In de aanloop naar de verkiezingen is de 
PvdA verkiezingsposter door een jury van 
het Noordhollands Dagblad als beste uit 
de bus gekomen!
Bij het ter perse gaan van deze Provin-
ciaal was de verkiezingsuitslag nog niet 
bekend. Hopelijk was deze net zo goed 
als de poster!



9.00 uur Inloop
9.30 uur 1. Opening door voorzitter Rian  
 van Dam
 2. Mededelingen
 3. Benoeming stembureau
9.35 uur 4. Presentatie verkiezings-
 programma Waterschap Amstel,  
 Gooi en Vecht en amendementen
9.45 uur 5. Vaststelling verkiezings-
 programma AGV
10.15 uur 6. Presentatie kandidatenlijst  
 AGV
10.30 uur 7. Bespreking en stemming
11.00 uur 8. Pauze

Agenda

   zaterdag 13 december 2014 

Gewestelijke Vergadering 
in Haarlem

uitnodiging

Programma’s en kieslijsten vaststellen
Op zaterdag 13 december worden door de Gewestelijke Vergadering belangrijke 
besluiten genomen voor de verkiezingen op 18 maart 2015. Deze zijn in Noord-
Holland voor de Provinciale Staten, Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht en 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier. 
Op deze vergadering zullen de verkiezingsprogramma’s en kandidatenlijsten worden 
vastgesteld. Ook zullen onder andere het gewestelijk werkplan en de begroting voor 
2015 aan de orde komen. Informatie hierover vindt u op www.noordholland.pvda.nl

11.15 uur 9. Uitslag AGV
11.25 uur 10. Presentatie verkiezings-  
 programma Hoogheemraad- 
 schap Hollands Noorderkwartier  
 en amendementen
11.35 uur 11. Vaststelling verkiezings-
 programma HHNK.
12.00 uur 12. Presentatie kandidatenlijst  
 HHNK
12.15 uur 13. Bespreking en stemming

12.45 uur 14. Lunchpauze

13.15 uur 15. Uitslag HHNK

13.20 uur 16. Werkplan gewest 2015

13.30 uur 17. Begroting gewest 2015

Zaterdag 13 december 2014

Hotel Lion d’Or, Kruisweg 34, 
Haarlem (aan het stationsplein)

Inloop vanaf 9.00 uur, aanvang 9.30 
uur. Einde rond 17.00 uur.

PvdA Noord-Holland

De PvdA werkt 
•	 meer banen en leerwerkplekken

•	 goed openbaar vervoer

•	 betaalbare huur- en koopwoningen

•	 natuur voor iedereen

•	 leefbaar platteland

•	 een schoon milieu en meer duurzame energie

concept
verkiezingsprogramma PS ‘15

PvdA Waterschap 
Amstel, Gooi en Vecht

De PvdA werkt 
•	 meer waterveiligheid

•	 functie volgt waterpeil en niet andersom

•	 vervuiling bestrijden aan de bron

•	 water schoon en bereikbaar

•	 een eerlijk kwijtscheldingsbeleid

concept
verkiezingsprogramma Waterschappen ‘15 

Amstel, Gooi en Vecht

PvdA Hoogheemraadschap 
Hollands Noorderkwartier

De PvdA werkt: 
•	 meer waterveiligheid

•	 meer regionale werkgelegenheid

•	 een eerlijk kwijtscheldingsbeleid

•	 innovatie en duurzaamheid voorop

•	 de cultuurhistorie bewaken

concept
verkiezingsprogramma Waterschappen ‘15 

Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier

13.40 uur 18. WVTTK en rondvraag

13.50 uur 19. Presentatie verkiezings-
 programma Provinciale Staten  
 Noord-Holland 2015 en 
 amendementen
14.00 uur 20. Vaststelling verkiezings- 
 programma PS 2015

14.45 uur 21. Pauze

15.00 uur 22. Presentatie kandidatenlijst  
 Provinciale Staten 2015
15.30 uur 23. Bespreking en Stemming
16.30 uur 24. Uitslag Provinciale Staten en  
 vaststelling kieslijst

17.00 uur Afsluiting en borrel.


